
Poláci	  a	  SHK	  2014,	  2015,	  ...	  a	  dál?	  
	  

(vysvětlovačka	  pro	  všechny	  v	  SD,	  kteří	  chtějí	  být	  v	  obraze)	  
	  
	  
Wojciech	  Dwojak	  (dále	  jen	  WD)	  
	  

• v	   loňském	   roce	   jsme	   se	   domluvili	   s	   dlouholetým	   polským	   reprošem	   WD	   na	  
spolupráci	  ...	  stihnul	  zazářit	  10.místem	  na	  MČR	  middle,	  ale	  na	  podzim	  lavíroval	  s	  
achilovkama	  a	  pro	  MČR	  Š+D	  byl	   tak	  nakonec	  mimo,	  bohužel	   (je	   schopen	  běžet	  
vyrovnaně	  s	  našimi	  reproši	  a	  to	  je	  to,	  co	  potřebujeme)	  

• pro	  WD	  je	  letošní	  rok	  posledním,	  kdy	  se	  orienťákem	  živí	  (armáda)	  ...	  proč	  konec	  
"profesionální"	  kariéry	  zrovna	  v	  roce	  2015?	  letos	  je	  armádní	  "olympiáda"	  ...	  WD	  
tedy	   podřizuje	   vše	   tomu,	   aby	   se	   nominoval	   a	   následně	   uspěl	   ...	   toto	   sezónní	  
nastavení	   a	   z	   něj	   vyplývající	   povinnosti	   -‐	   to	   všechno	   významně	   termínově	  
koliduje	  s	  akcemi,	  na	  kterých	  bychom	  ho	  nejraději	   viděli	   v	  dresu	  SHK	  my	   (MČR	  
SŠ,	  MČR	  KLT,	  MČR	  Š+D,	  většina	  ČPŠ)	  

• WD	  ale	  počítá	  s	  tím,	  že	  v	  příštích	  letech	  (kdy	  se	  dle	  vlastních	  slov	  hodlá	  udržovat	  
na	  vysoké	  úrovni,	  jen	  už	  neplánuje	  mít	  OB	  jako	  práci)	  SHK	  maximálně	  podpoří,	  a	  
to	  celosezónně	  -‐	  např.	  i	  účastí	  právě	  na	  ČPŠ	  atp.	  

• navíc	   ve	   chvíli,	   kdy	   bude	  mít	  WD	   12	   závodů	   v	   CZ	   Rankingu	   (celkově),	   bude	   už	  
jednou	   pro	   vždy	   považován	   za	   Čecha	   a	   jeho	   přítomnost	   ve	   štafetě	   či	   družstvu	  
nebude	  jakkoli	  regulována	  ze	  strany	  ČSOS	  

• pro	   info	  všem:	  ve	  štafetě	  ČPŠ	  může	  nastoupit	   jeden	  "cizák"	  téměř	  bez	  omezení	  
(stačí	  reg.	  do	  SHK),	  v	  případě	  MČR	  Š+D	  musí	  tento	  "cizák"	  před	  tím	  v	  dané	  sezoně	  
absolvovat	   4	   větší	   závody	   (ČPŠ,	   ČP,	   MČR)	   v	   našem	   dresu,	   aby	   mohl	   běžet	   (v	  
případě	  MČR	  družstev	  může	  běžet	  1H	  +	  1D,	  ale	  u	  D	  nás	  teď	  bota	  netlačí	  ...	  ;)	  	  

• WD	  nás	  tedy	  letos	  reprezentoval	  v	  těchto	  závodech:	  MČR	  NOB,	  2.ČPŠ	  Bukovinka,	  
MČR	  KT	  +	  ŽB	  2.-‐3.5.	  ...	  jinde	  letos	  WD	  nepotkáme	  (ani	  srazy	  atp.)	  

	  
Tedy	  "neužitečná"	  polská	  situace	  v	  roce	  2015	  z	  pohledu	  SHK,	  zároveň	  ale	  vědomí	  slibně	  
se	   rozvíjejícího	  "nového"	  ambicióznějšího	  a	   týmovějšího	  naladění	  v	  SD	   (ale	  proti	   tomu	  
zase	   naše	   "ne-‐mládnutí")	   ...	   to	   byly	   momenty,	   které	   nás	   s	   Edou	   na	   přelomu	   roku	  
inspirovaly	  k	  tomu,	  abychom	  oslovili	  WD,	  jestli	  by	  nám	  nemohl	  vytipovat	  nějaké	  polské	  
"mladé	  pušky",	  které	  bychom	  si	  mohli	  "vychovat"	  pro	  budoucnost	  (mj.	  až	  WD	  definitivně	  
skončí),	  ale	  taky	  je	  třeba	  využít	  v	  případech,	  kdy	  WD	  nebude	  moci	  přijet	  a	  my	  nebudeme	  
mít	  dost	  našich	  vlastních	  závodníků.	  
	  



Z	   této	   komunikce	   s	   WD	   vzešel	   nakonec	   příchozí	   dopis	   představující	   nám	   5H	   a	   1D	   z	  
Krakowa	   (viz	   posl.2	   strany	   dokumentu),	   ve	   věku	   15-‐20	   let,	   kteří	   představují	   špičku	   ve	  
svých	   kategoriích	   v	   Polsku,	   a	   kteří	  mají	   zájem	   zkusit	   štěstí	   v	   SHK.	   Proč?	   Protože	   jsme	  
přeci	  "sexy	  klub".	  Zvykejte	  si	  :)	  
	  
No	  a	  teď	  co	  s	  tím	  ...	  	  
(Když	   to	  vezmeme	  popořade,	   tak	  základem	  byla	   žádost	  o	  peníze	  pro	  SD	  od	  OV	  SHK	  na	   rok	  2015	   -‐	   to	   se	  
povedlo	   suprově.	   Pak	   už	   se	   mohlo	   začít	   vymejšlet,	   jenže	   přišly	   kaučovy	   zdravotní	   komplikace	   a	   celej	  
projekt	   "Poláci"	   trochu	  usnul.	  Nicméně,	  my	   teď	  chceme	   tohle	   téma	  pro	  vás	  všechny	  opět	  otevřít.	  My	  =	  
kaučové,	   oponenti,	   kasesprávce	   ...	   viz	   článek	   "Kdo	   je	   kdo	   v	   SD"	   ...	   diskutujeme	  a	   rozhodujeme	  všechny	  
tyhle	  věci	  společně)	  

	  
Tedy,	  co	  s	  těma	  šesti	  mlaďákama?	  ...	  podle	  nás	  toto:	  	  
	  

• Nejmladší	  dva	  (Kacpera	  a	  Adriannu)	  jsme	  odmítli	  s	  poděkováním	  a	  vysvětlením,	  
že	  jsou	  pro	  nás	  (pro	  SD)	  přecijen	  příliš	  mladí,	  nicméně	  že	  si	  uvědomujeme	  jejich	  
potenciál	  a	  talent,	  a	  proto	  je	  "šoupeme"	  dál	  trenérům	  dorostu	  a	  věříme,	  že	  právě	  
ve	  skupině	  dorostu	  SHK	  najdou	  svoje	  místo	  a	  my	  se	  s	  nimi	  za	  pár	  let	  potkáme	  v	  
SD	  již	  jako	  s	  našimi	  "odchovanci".	  (Honza	  s	  Jedlou	  výzvu	  přijali	  a	  další	  komunikace	  
již	  probíhá	  napřímo.	  Uvidíme	  tedy,	  jestli	  z	  toho	  něco	  bude.	  Věřím,	  že	  ano.)	  

• Zbývající	   4	   kluky	   -‐	   aspiranty	   do	   SD	   -‐	   chceme	   poznat	   všechny	   (jak	   by	   mohli	  
zapadnout	  do	  party,	   jak	  umí	  anglicky,	   jak	  vážně	  berou	  OB	  a	  svoji	  budoucnost	   s	  
OB,	   jaké	   mají	   přednosti,	   jestli	   jsou	   ochotni	   přizpůsobit	   se	   našim	   cílům	   zcela	  
podrobeným	  týmovým	  úspěchům,	  …).	  

Ø Sraz	  směrem	  k	  MČR	  Š+D	  na	  konci	  prázdnin	  v	  Šaštíně	  je	  podle	  nás	  pro	  toto	  ideální	  
místo.	   Proto	   právě	   sem	   dorazí	   tito	   4	   kluci	   ve	   věku	   17-‐20	   let,	   možná	   i	   s	  
trenérem,	  aby	  se	  nám	  předvedli.	  Během	  srazu	  i	  po	  srazu	  si	  s	  oponenty	  (ale	  i	  se	  
všemi,	  kdo	  v	  Šaštíně	  budou)	  vyhodnotíme,	  jací	  jsou	  a	  co	  my	  na	  to.	  	  

	  
Přičemž	  platí,	  že	  v	  principu	  hledáme	  někoho,	  kdo:	  
	  

• má	  talent	  
• má	  potenciál	  
• má	  chuť	  učit	  se	  (=	  vůli	  zlepšovat	  se)	  
• je	  ochoten	  přijmout	  naši	  filosofii	  zaměřenou	  na	  "úspěch	  s	  týmem"	  
• vykryje	  v	  případě	  potřeby	  v	  příštím	  roce	  neúčast	  WD	  (modelově	  na	  ČPŠ)	  
• se	   v	   budoucnu	   zařadí	   vedle	  WD	   ke	   hvězdám	   SHK	   (až	   bude	   mít	   WD	   12	   single	  

závodů	  do	  rankingu	  za	  SHK,	  bude	  brán	  jako	  Čech	  a	  my	  pak	  můžeme	  mít	  i	  dalšího	  
chlapa	  v	  týmu	  ne	  Čecha	  …	  např.)	  



Kolik	  za	  to	  utratíme	  z	  "našich"	  peněz?	  
	  
Šaštín	  financujeme	  s	  polskou	  stranou	  50/50	  a	  rozpočet	  SD	  to	  zatíží	  cca	  5-‐6tis.Kč.	  	  
	  
	  
	  
2	  eventuality	  ...	  (bude	  ještě	  diskutováno)	  
	  

• Zároveň	  si	  myslíme,	  že	  bychom	  těm,	  kteří	  projeví	  zájem,	  mohli	  nabídnout	  i	  účast	  
na	   podzimních	   víkendech	  ČP	   a	   ČPŠ	   (štafety	   jen	  bude-‐li	  místo	   a	   chtění	   od	  nás),	  
kde	  by	  náš	  příspěvek	  na	   jejich	  dopravu/ubytování/startovné	  byl	  nějak	  omezen.	  
Tak,	  aby	  oni	  sami	  museli	  prokázat	  svůj	  zájem	  tím,	  že	  velkou	  část	  si	  zaplatí	  sami.	  	  

• Ten	   z	  nich,	   který	  by	   se	  nám	  ve	  Vracově	   líbil	   nejvíc	   a	  měl	  by	   zájem,	   ten	  by	  měl	  
místo	  v	  podzimním	  ČPŠ	  od	  nás	  sichr	  a	  náklady	  proplacené	  full,	  přičemž	  bychom	  
popřemýšleli	   o	   tom,	   jestli	   ho	   nedostat	   do	   nějakého	   týmu	   pro	  MČR	   Š+D	   (velmi	  
nepravděpodobná	   varianta,	   ale	   měli	   bychom	   na	   ni	   být	   psychicky	   připraveni,	  
kdyby	  někdo	  z	  nich	  fakt	  lítal	  ...).	  

	  
	  
	  
	  
	  
	  

téma	  v	  kostce:	  
	  

• WD	  kloudně	  až	  za	  rok;	  posily	  pro	  letošní	  MČR	  Š+D	  nepravděpodobné	  
• motivují	  nás	  úspěchy	  v	  ČPŠ	  a	  ČLK	   ...	  možnost	  mít	   silnou	   zálohu,	   ze	  které	  může	  

vzejít	  (i	  díky	  naší	  výchově)	  nová	  hvězda	  ...	  to	  si	  nemůžeme	  nechat	  utéct	  ...	  proto	  
ty	   4	   kluky	  omrknem	  a	  následně	   se	  budeme	  případně	  bavit	   o	  možnostech	  další	  
spolupráce	  (s	  jedním	  nebo	  se	  všemi	  ...	  necháváme	  otevřené)	  

• nabízíme	  týmovou	  vizi,	  slušné	  finanční	  podmínky	  a	  vstup	  do	  silné	  OB	  země	  
• žádáme	  talent,	  potenciál,	  týmového	  ducha	  

	  
	  
	  
	  
	  

	  



příchozí	  dopis	  od	  Poláků:	  
	  
Hi!	  We	  are	  a	  group	  of	  ambitious	  competitors	  from	  Poland.	  We	  run	  in	  Wawel	  Kraków	  club,	  and	  
we	  want	  to	  start	  collaboration	  with	  your	  club.	  We	  are	  between	  the	  ages	  of	  15	  and	  20.	  	  
	  
Short	  presentation	  of	  our	  competitors:	  

	  

	   	   	   Michał	  Garbacik	  (1995)	  –	  He	  won	  5	  medals	  in	  Polish	  Championships.).	  	  
	   	   	   He	  took	  part	  in	  the	  European	  Youth	  Orieentering	  Championships	  in	  	  
	   	   	   2011,	  where	  he	  gained	  important	  experience.	  (sprint-‐	  33,	  long-‐41,	  	  
	   	   	   relays–	  7).	  	  Besides	  orieentering	  He	  likes	  taking	  part	  in	  mountain	  races	  	  
	   	   	   (3rd	  place	  in	  Polish	  Championships)	  and	  last	  year	  He	  took	  part	  in	  	  
	   	   	   Mountain	  Running	  Championships	  in	  Italy.	  Current	  position	  in	  Polish	  	  
	   	   	   rank	  –	  4th.	  	  

	  

	  

	   	   	   	  

	   	   	   Marek	  	  Skorupa	  (1996)	  –	  He	  is	  the	  most	  ambitious	  from	  our	  runners	  he	  	  
	   	   	   gained	  three	  medals	  in	  Polish	  Championships.	  He	  is	  a	  part	  of	  our	  Gold	  	  
	   	   	   Relay	  Team	  (2012,	  2014).	  Recently	  he	  has	  made	  a	  very	  big	  progress,	  so	  	  
	   	   	   we	  hope	  this	  year	  he	  will	  win	  next	  medals	  in	  Polish	  Championships.	  Last	  	  
	   	   	   year	  he	  won	  big	  competition	  –	  Baltic	  Cup.	  Current	  position	  in	  Polish	  rank	  
	   	   	   –	  8th.	  

	  

	  

	  

	   	   	   Jan	  Baran	  (1997)	  –	  He	  won	  five	  medals	  in	  Polish	  Championships.	  Bronze	  	  
	   	   	   in	  ultralong	  (2014)	  and	  four	  medals	  in	  relay.	  He	  is	  a	  part	  of	  our	  Gold	  	  
	   	   	   Relay	  Team	  (2012,	  2014).	  His	  main	  strength	  is	  ability	  of	  self-‐control.	  He	  	  
	   	   	   was	  10th	  on	  big	  international	  big	  competition	  Baltic	  Junior	  Cup.	  Current	  	  
	   	   	   position	  in	  Polish	  rank	  –	  3.	  

	  	  

	  



	  

	   	   	   Marcin	  Biederman(1998)	  -‐	  He	  is	  one	  of	  the	  most	  talented	  Polish	  	  
	   	   	   competitors.	  He	  won	  13	  medals	  in	  Polish	  Youngest	  Cup.	  When	  he	  was	  	  
	   	   	   14	  years	  old,	  he	  won	  his	  first	  two	  medals	  in	  youth	  category	  (gold	  in	  relay	  
	   	   	   and	  a	  bronze	  in	  sprint-‐relay).	  He	  is	  a	  part	  of	  our	  Gold	  Relay	  Team	  (2012,	  	  
	   	   	   2014).	  Last	  year	  he	  won	  four	  gold	  medals.	  in	  Polish	  Championships.	  	  
	   	   	   During	  his	  first	  EYOC	  he	  was	  4th	  on	  Long	  distance,	  9th	  on	  sprint	  and	  5th	  on	  
	   	   	   relay.	  He	  was	  6th	  on	  big	  international	  big	  competition	  Baltic	  Junior	  Cup,	  	  
	   	   	   when	  he	  took	  part	  in	  older	  category.	  Current	  position	  in	  Polish	  rank	  –	  1.	  

	  

_____________________________________________________________________	  

	  

	  	   	   	  

	  

	  	   	   Adrianna	  Biederman(2000)	  –	  She	  was	  second	  on	  the	  ultralong	  distance	  	  
	   	   	   in	  older	  category	  during	  Polish	  Championships	  2014.	  She	  is	  a	  specialist	  	  
	   	   	   in	  gaining	  relay	  medals	  –	  three.	  Adriana	  beat	  his	  brother	  in	  amount	  of	  	  
	   	   	   medals	  in	  Polish	  Youngest	  Cup(fourteen).	  Current	  position	  in	  Polish	  rank	  
	   	   	   –	  5.	  

	  

	  

	  

	  	   	   Kacper	  Kuca	  (2000)	  -‐	  New	  and	  very	  talented	  member	  of	  our	  training	  	  
	   	   	   group.	  His	  results	  from	  EYOC	  2015	  are	  simply	  remarkable:	  	  

	  

We	  have	  some	  successes	  and	  we	  think	  that	  our	  collaboration	  will	  bring	  more	  successes	  
in	  the	  future.	  

Best	  wishes,	  

Competitors	  from	  Wawel	  

http://eyoc2015.orienteering.ro/wp-‐content/uploads/2015/06/EYOC2015-‐Long-‐Distance-‐Splits.pdf	  


